
                

Αθήνα, 23 Μαΐου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: 1. Υπουργό Υγείας, κ. Σπυρίδωνα Άδωνη Γεωργιάδη 

2. Υπουργό Εσωτερικών, κ. Θεόδωρο Λιβάνιο 

3. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Σταύρο Παπασταύρο 

  

Θέμα: «Άνοιξε ο ‘ασκός του Αιόλου’ για τον έλεγχο του υδρευτικού δικτύου 

της χώρας, μετά την πρόσφατη ανίχνευση αυξημένης ποσότητας 

ουρανίου σε παροχές νερού στις Σέρρες». 

 

Στις 9 Απριλίου 2025, το υπουργείο Υγείας εξέδωσε εγκύκλιο απευθυνόμενη προς 

όλες τις αποκεντρωμένες διοικήσεις της χώρας, τις περιφέρεις, την ΕΥΔΑΠ και την 

ΕΥΑΘ, σχετικά με την υποχρέωση παρακολούθησης της ποιότητας νερού 

ανθρώπινης κατανάλωσης, ως προς τις «νέες» παραμέτρους (από τη 12η/1/2026), 

υπενθυμίζοντας διατάξεις του άρθρου 21 της υπ’ αριθ. Δ1(δ)/ΓΠοικ.27829/15.5.2023 

ΚΥΑ (ΦΕΚ Β’ 3525), με σκοπό την προστασία της δημόσιας υγείας. 

Στο πλαίσιο αυτό και προκειμένου να διενεργηθούν δειγματοληπτικοί έλεγχοι για την 

ανίχνευση δισφαινόλης Α, χλωρικών, χλωριώδων, αλογονοοξικών οξέων, 

μικροκυστίνης - LR, του συνόλου PFAS και του ουρανίου, σύμφωνα με τη νέα 

κοινοτική οδηγία που πρέπει να εφαρμοστεί μέχρι την 12η Ιανουαρίου 2026, η 

Δημοτική Επιχείρηση Ύδρευσης Αποχέτευσης Σερρών (ΔΕΥΑΣ) διαπίστωσε 

υπέρβαση στην παραμετρική τιμή ουρανίου στην τοπική κοινότητα του «Λευκώνα» 

με 1.376 ενεργές παροχές, στην τοπική κοινότητα «Χριστός» με 264 παροχές, στον 

οικισμό του «Μετοχίου» με 100 παροχές (συμπεριλαμβάνεται και η Μονή 

Βύσσιανης), στην περιοχή «Μελενικιώτικων» με 85 παροχές, στην περιοχή «Σερρών 

– Χρυσοπηγής» με 112 παροχές και στον οικισμό της «Χρυσοπηγής» με 154 

παροχές, με αποτέλεσμα να απαγορευτεί η κατανάλωσή του, τόσο για πόση, όσο και 

για το μαγείρεμα. Παράλληλα, αναμένει τα αποτελέσματα και τις νέες οδηγίες από το 

«ΕΚΕΦΕ ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ», στο οποίο στάλθηκαν εκ νέου δείγματα νερού από τις 

συγκεκριμένες περιοχές. 
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Υπενθυμίζεται πως η ΔΕΥΑ Σερρών ήταν μία από τις πρώτες ΔΕΥΑ της χώρας που 

προχώρησε άμεσα σε δειγματοληπτικούς ελέγχους (στο σύνολο του υδρευτικού της 

δικτύου), εναρμονιζόμενη πλήρως με την κοινοτική οδηγία και εφαρμόζοντας 

επιμελώς τη σχετική εγκύκλιο του Υπουργείου Υγείας. 

 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Από τη στιγμή που όλες οι όλες οι ΔΕΥΑ της χώρας υποχρεούνται μέχρι τις 12 

Ιανουαρίου 2026 να εναρμονιστούν στην Ευρωπαϊκή οδηγία για την ποιότητα του 

νερού ανθρώπινης κατανάλωσης, μπορείτε να μας ενημερώσετε πόσες και ποιές 

δημοτικές/περιφερειακές επιχειρήσεις/οργανισμοί ύδρευσης της χώρας, έχουν ήδη 

ανταποκριθεί στην απαίτηση και έχουν προβεί σε δειγματοληπτικές έρευνες και 

προληπτικούς ελέγχους για την ανίχνευση επικίνδυνων για τον ανθρώπινο 

οργανισμό παραμετρικών τιμών, όπως διενήργησε προσφάτως η ΔΕΥΑΣ στο 

Δήμο Σερρών και εντόπισε αυξημένες - και άρα επικίνδυνες - τιμές ουρανίου; 

2. Για όσους φορείς και επιχειρήσεις ύδρευσης της χώρας δεν έχουν 

πραγματοποιηθεί ακόμα οι απαραίτητοι δειγματοληπτικοί έλεγχοι που απαιτεί η 

τελευταία κοινοτική οδηγία, αν και είναι προφανές πως τίθεται ζήτημα δημόσιας 

υγείας και ασφάλειας του γενικού πληθυσμού, με ποιο τρόπο θα διασφαλίσετε ότι 

αυτό θα έχει ολοκληρωθεί εγκαίρως και αποτελεσματικώς για όλα τα δίκτυα, ήτοι 

το αργότερο μέχρι τις 12 Ιανουαρίου 2026; Θα υπάρχουν διοικητικές κυρώσεις ή 

αναζήτηση ευθυνών για όσους το αμελήσουν και δεν ανταποκριθούν 

εμπρόθεσμα; 

3. Πότε σκοπεύει ο ΕΚΕΦΕ - ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ να εκδώσει επικαιροποιημένες 

οδηγίες για τα ανώτατα όρια τιμών, σύμφωνα με τις νέες παραμέτρους και 

κοινοτικές οδηγίες, προκειμένου το νερό ανθρώπινης κατανάλωσης να είναι 

ασφαλές για όλα τα υδρευτικά δίκτυα της χώρας; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθήνας 

 

 




